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Drahí súrodenci,  
 
tu je slovo zo Slova pre vás.  
 
Chcem byť na Božom mieste - mieste, ktoré predurčil pre mňa Boh. 
 
Ježiš bol vo veciach Nebeského Otca, a preto povedal svojim rodičom, keď sa vrátili do Jeruzalema 
a Ho našli: „Či ste nevedeli, že musím byť vo veciach svojho Otca?“ (Lk 2:49). Akoby im bolo zastre-
té, kto bol Ježiš, a v koho veciach bol a koho vôľu činil. Činím vôľu Toho, v koho veciach som.  
 
Dnes mnohí kresťania nevedia, kto je Ježiš. Aj učeníci boli už nejaký čas s Ježišom, ale mali zastre-
té oči a nevedeli, kto v skutočnosti je ich Majster - Ježiš. Muselo to byť dôležité, keďže Ježiš sa ich 
spýtal: „Čo hovoria ľudia o mne, že kto som ja, Syn Človeka?“ (Mt 16:13). A potom povedal: „A vy čo 
hovoríte, že kto som ja?“ (verš 15).  Vtedy Peter prehlásil: „Ty si Kristus, Syn živého Boha!“ (verš 
16). Nádherné, lenže Peter sám na to neprišiel. Zjavenie prišlo od Otca svetiel, zhora, tou istou ces-
tou, ako prichádza nebeské povolanie. Preto Ježiš povedal Petrovi: „...telo a krv ti toho nezjavili, ale 
môj Otec, ktorý je v Nebesiach“ (verš 17). 
 
Keď vieš, kto je Ježiš, tak vieš do koho šľapají vstupuješ. Vieš, že Syn živého Boha je tvojim pastie-
rom a vedie ťa na dobré pastvy, na ktorých budeš môcť naplniť vôľu Otcovu: „...nato ste povolaní, 
pretože aj Kristus trpel za nás zanechajúc nám príklad, aby ste nasledovali Jeho šľapaje...“ (1Pt 
2:21). 
 
„Moje ovce čujú môj hlas a ja ich znám a nasledujú ma, a ja im dávam večný život a nezahynú na 
veky, a nikto ich nevytrhne z mojej ruky.“ (Jn 10:27-28). 
 
Počuť, nasledovať a naplňovať Božiu vôľu, sú kľúčové veci v živote učeníka Pána Ježiša. To všetko 
ostatné je výsledkom identity, ktorú máme v Synovi Živého Boha. Preto Ježiš hovorí: „Nie každý, kto 
mi hovorí Pane, Pane! Vojde do nebeského kráľovstva, ale ten, kto činí vôľu môjho Otca, ktorý je 
v nebesiach.“ (Mt7:21) Potom Ježiš pokračuje: „Mnohí mi povedia tamtoho dňa; Pane, Pane, či sme 
neprorokovali v tvojom mene a v tvojom mene démonov vyháňali a v tvojom mene mnoho divov ne-
činili? A vtedy im vyznám: Nikdy som vás neznal. Odíďte odo mňa, páchatelia neprávosti!“ (verše 22 
– 23) Človek môže mať väčší vzťah k veciam, ktoré robí, ako k samotnému Bohu a službou si vytvá-
rať prestíž, priestor pre svoje meno a nie pre slávu mena Syna Živého Boha, ktorý bol vo veciach 
Nebeského Otca až dokonca. Tam kde je špatný pohľad, tam je aj špatná motivácia. Bohu slúžime 
lebo vieme kým ON je a službu robíme len kvôli tomu, lebo poznáme TOHO, ktorý nás k nej povolal. 
Poznáme Otca, Jeho vôľu a Syna Božieho, Ježiša Krista (Yeshua HaMashia), Syna Živého Boha, 
ktorý nás k jej naplneniu povolal zhora. ON „...zbuduje svoju cirkev a nepremôžu jej ani brány ríše 
smrti.“ (Mt 16:18)  
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Sú veci v Biblii, ktoré satan nechce aby ľudia o nich vedeli a robí všetko, aby sa k pravému pozna-
niu Boha nedostali. Len z riedka ľudia ti povedia, že veria v Ježiša Krista, Syna Živého Boha. Väčši-
nou sú to náboženské predstavy v rozpore s tým, kým Boh naozaj je a s tým, čo hovorí Biblia. Ten-
to problém máli učeníci Pánovi; na Ježišovu otázku reagoval len jeden z nich – zjavenie neprišlo 
z tela, ale od Nebeského Otca, Živého Boha.  
 
Sú miesta v Božom Slove ku ktorým nepriateľ nechce aby si sa dostal; napríklad: „...Boh sa pyšným 
protiví a pokorným dáva milosť. Poddajte sa teda Bohu a sprotivte sa diablovi a utečie od 
vás“ (Jak 4:6-7) Naplňovanie Božej vôle má vždy opozíciu. Mám len dve možnosti – budem Božím 
protivníkom, alebo Božím nasledovníkom. To, čo je vysoko hore, reaguje na to, čo je nízko dole: 
„...bláznivé vo svete vyvolil si Boh, aby zahanbil múdrych, a slabé vo svete si vyvolil Boh, aby za-
hanbil to, čo je silné, a neurodzené vo svete a opovrhnuté si vyvolil Boh, a to, čo nie je, aby zmaril 
to, čo je niečím, aby sa nik nechválil pred Bohom“ (1Kor 1:27-29). A verš 31 hovorí: „...Ten, kto sa 
chváli, nech sa chváli Pánom.“ Ježiš Kristus, Syn Živého Boha išiel v pokore, poslušnosti 
a poddajnosti naplniť vôľu Otcovu: „...nech je také zmýšľanie vo vás, aké bolo v Kristu Ježišovi, kto-
rý súc v podobe Boha nepovažoval toho za lúpež byť rovný Bohu, ale sám seba zmaril prijmúc po-
dobu sluhu a stal sa podobný ľuďom a súc v podobe nájdený ako človek, ponížil sa stanúc sa po-
slušným až po smrť, a to po smrť kríža. Preto aj Boh jeho povýšil nad všetko a dal mu z ľúbosti me-
no, ktoré je nad každé meno, aby sa v mene Ježiša sklonilo každé koleno bytosti ponebeských 
a pozemských i podzemských, a každý jazyk, aby vyznal, že Ježiš Kristus je Pánom, na slávu Boha 
Otca“ (Flp 2:5-11). 
 
„Hľa, dal som vám právo a moc šliapať po hadoch a po škorpiónoch a nad všetkou mocou nepriate-
ľa a nič vám neuškodí“ (Lk 10:19) Pán vyslovil tieto slová potom ako Jeho sedemdesiati učeníci sa 
vrátili zo žatvy (misie) a boli nadšení, že aj démoni sa im poddávali v Ježišovom mene. Vidíme, ako 
ľahko si človek  môže vymeniť to, čo je Božie – Ježiša Krista Syna Živého Boha za prejavy Božej 
moci a stať sa modlárom na miesto uctievačom. Preto Ježiš im hovorí, aby sa radšej radovali 
z toho, že ich mená sú napísané v nebesiach – verš 20. Sú tu trenice medzi tým, čo je Božou voľou 
a čo ňou nie je.  
 
„...ten, ktorý je vo vás, je väčší ako ten, ktorý je vo svete“ (1Jn 4:4) Ten, ktorý je vo mne a v tebe je 
nenahraditeľný a jeho nič nezastaví, lebo ON je Ježiš Kristus, Syn Živého Boha. Len Mu dôveruj 
a s Ním to vykonáš.  

Šalom, Stanislaw Gawel 
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V pohnutých časoch je potrebné rozlišovať. „Hľaďte, aby ste neodbili toho, ktorý hovorí! Lebo ak 
tamtí neušli odbijúc toho, ktorý hovoril na zemi slová božského zjavenia, tým menej my, ktorí sa 
odvraciame od toho z nebies, ktorého hlas vtedy pohol zemou, a teraz zasľúbil a povedal: Ja ešte 
raz zatrasiem nie len zemou, ale aj nebom. A to: ešte raz, jasne ukazuje na preloženie vecí, ktoré 
sa pohybujú, ako učinených, aby zostalo to, čo sa nepohybuje. Preto, keď prijímame nepohnuteľné 
kráľovstvo, buďme vďační a vďakou svätoslúžime ľúbe Bohu s úctou a bázňou Božou, lebo náš Boh 
aj je ohňom, spaľujúcim“ (Hebr 12,25-29). 
 
Ježiš nám povedal, aby sme sa mali na pozore, pretože „časy sú zlé“ (Mt 24). To však neznamená, 
že sa staneme podozrievavými a prestaneme dôverovať Bohu a jeho láske ku každému človeku. 
Čo sa týka rozlišovania, často máme sklon byť negatívni a hľadáme najhoršie scenáre. Namiesto 
toho musíme dať prednosť tomu, aby sme videli, že Boh pôsobí tam, kde ostatní nemusia rozpoznať 
jeho prítomnosť. „Ja nerobím nič iné, len to, čo mi ukazuje môj Otec, povedal Ježiš“ (Jn 5:19). 
 
Uprostred dramatických udalostí vo svete musíme byť schopní počúvať „ten malý vnútorný hlas“. 
Môžeme mať pevné presvedčenie o tom, ako, kedy a či sa to alebo ono v blízkej budúcnosti stane 
alebo nestane. Volá sa to eschatológia! 
 
Ježiš nám však dal ešte lepšiu stratégiu. Povedal nám, že sme jeho priatelia, nielen jeho služobníci.  
A preto nás nebude držať mimo „nebeskej zasadačky“. V evanjeliu Jána 15. kapitole Ježiš vysvetľu-
je, že jeho učeníci, dnes ty a ja, máme prístup k rozhovorom medzi Otcom a Synom „pre naše pria-
teľstvo s Ním“. 
 
Musíme kráčať deň za dňom; odumrieť od skutkov tela a naplnení Duchom Svätým sa sústrediť na 
„nebeské“, a nie na pozemské záležitosti. Žijeme a máme vzťah k tomuto svetu, ale nekonáme pod-
ľa jeho zásad. „A tak jestli ste vstali z mŕtvych s Kristom, hľadajte veci, ktoré sú hore, kde sedí Kris-
tus po pravici Boha; na to myslite, čo je hore, nie na to, čo je na zemi. Lebo ste zomreli, a váš život 
je skrytý s Kristom v Bohu“ (Kol 3:1-3). 
 
Tí, čo zachovávajú moje slovo, sú tí, čo ma milujú, povedal Ježiš: „ Ak ma milujete, ostríhajte moje 
prikázania“ (Jn 14:15). A to je prirodzené ovocie toho, že sme Ježiša nechali byť naším Pánom.  
 
Keď je Ježiš mojím Pánom a mojím priateľom, môžem byť v bezpečí aj uprostred ťažkostí a problé-
mov. Ten, ktorý povedal: „Hľa, ja som s vami po všetky dni až do skončenia sveta“ (Mat 28:20). 
 
(Autor: Bo Nyberg) 
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V roku 1977 ma Boh povolal do služby modlitby. Počas pôstu ma premohol intenzívnym bremenom 
vidieť, ako Boh opäť zosiela prebudenie, a zvolal som: „Bože, nenechám ťa odísť, kým neuvidím, že 
opäť zosielaš prebudenie!“ Pán ma prerušil a povedal: „Pošlem prebudenie, ktoré bude oveľa väčšie 
než čokoľvek, čo ste doteraz v dejinách videli. Ale to sa stane do tej miery, do akej sa budeš modliť!“ 
Odpovedal som Bohu: „Ak je to tak, tak chcem urobiť čo najviac, aby som sa modlil a aby sa modlili 
aj ostatní.“ 
 
Pán mi potom hovoril o tom, že sa začína prebudenie v severských krajinách, ako aj v severných 
britských ostrovoch a šíri sa po celej Európe. Krátko nato som sa dostal ku knihe s názvom Boží 
plán pre severské krajiny, ktorá potvrdila to, čo mi Boh ukázal.  
 
V tejto knihe autor píše: „Keď som sa pozrel, hľa, od severu sa blížil búrkový vietor, veľký oblak 
s ohňom neprestajne blýskajúci a okolo neho jasné svetlo“ (Ez 1:4). Nad severskými krajinami leží 
žiarivý oblak s Božou mocou. Boh dnes vyzýva ľudí, aby sa stali kanálmi pre túto moc. Na našich 
vlajkách máme kríž. Boh chce, aby sme zažili moc kríža v našich životoch a odovzdali ju miliónom 
ľudí v Európe, ktorí po nej túžia. 
 
„Kresťanstvo opäť zažije moc a vedenie Ducha Svätého. Nové, veľké zástupy poslušných nádob 
opäť pôjdu tam, kam ich Duch vedie, a Boží plán sa bude realizovať s náhlivosťou.“ Nakoniec som 
sa stal súčasťou vedenia modlitebnej organizácie „Príhovorcovia za  Švédsko“, ktorú viedol zosnulý 
apoštol modlitby Kjell Sjöberg. V roku 1981 mi Boh povedal, že v nasledujúcom roku 1982 budem 
svedkom začiatku napĺňania toho, čo mi ukázal v 1977.  
 
V tom roku došlo k veľkému duchovnému prielomu s dôrazom na misie, ale nebolo to úplné naplne-
nie. Odvtedy som sa Pána pýtal: „Kedy uvidím konečné naplnenie toho, čo si mi povedal v roku 
1977?“ 
 
Počas modlitbovej konferencie v roku 2016 som počúval svedectvo nórskeho príhovorcu  menom 
Gunnar Brudeli. V roku 2006 dostal od Pána silné videnie. Povedal: „Stál som na veľkej mape Euró-
py. Zrazu boli všetky severské krajiny sfarbené krvavou červenou farbou. Potom sa zo severských 
krajín začali dolu mapou valiť štyri červené prúdy, cez európske krajinami a smerom k Izraelu. Prúdy 
sa rozširovali a rozširovali a nakoniec zaplnili všetky európske krajiny. 
 
„Západný prúd smeroval zo Španielska do Maroka a sledoval pobrežie Stredozemného mora až po 
Izraela, kde sa stretol s ostatnými tromi prúdmi. Prúdy predstavovali ľudí, ktorí išli s evanjeliom zno-
vu evanjelizovať Európu. Prúdy mali farbu krvi. Misia na ceste späť do Jeruzalema bude stáť krv 
mučeníkov pre evanjelium.“ 
 
Svedectvo pána Brudeliho mi pohlo srdcom. Uvedomil som si, že Boh sa stále nevzdal svojho plánu 
pre severské krajiny. O dva roky neskôr, v januári 2018, ma Boh povolal, aby som začal službu 
príhovornej modlitby s názvom Švédsko 7:14, založenú na zasľúbení v 2 Kr 7:14: „Ak sa môj ľud, 
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ktorý je povolaný mojím menom, pokorí, bude sa modliť a hľadať moju tvár a odvrátia sa od svojich 
zlých ciest, vyslyším ich z neba a odpustím im hriech a uzdravím ich krajinu.“ V nasledujúcom roku 
sa služba rozšírila na ďalšie severské krajiny a premenovali sme ju na Severská 7:14. 
 
V januári 2025 sme sa modlili už sedem rokov. Sedem je číslo plnosti a osem je číslo nových začiat-
kov. Od 2. do 4. januára organizujeme severskú modlitebnú konferenciu v Ljungskile vo Švédsku. 
Bude s nami náš drahý priateľ Stanislaw Gawel. Verím, že to bude začiatkom mnohých prorockých 
slov, ktoré sme dostali o mocnom duchovnom prebudení a prebudenia zo severu, ktoré sa dotkne 
celej Európy a vyvrcholí v Jeruzaleme.  
 
Božie slovo hovorí: „ Hľa, Hospodin dá vyhlásiť až do konca zeme: Povedzte dcére Siona: Hľa, ide 
tvoja spása, hľa, jeho mzda s ním a jeho dielo pred ním. 12 A nazovú ich: svätý ľud, vykúpení Hos-
podinovi; a ty sa budeš volať hľadaným, mestom, ktoré nebude opustené“ (Iz 62:11-12). 
 
(Autor: Lars Enarson - medzinárodný líder v modlitebnej službe, autor, biblický učiteľ) 

 
Milí priatelia, 
  
Je úžasné byť vo Svätej zemi, dozvedieť sa najnovšie informácie a stretnúť sa s ľuďmi, ktorí tu žijú 
a ktorí sa tešia z lásky a povzbudenia, ktoré im prinášame - napriek vojne. Sme svedkami úžasných 
udalostí, ktoré naznačujú mocnú Božiu ruku nad týmto národom. Po počiatočnej hrôze zo 7. októb-
ra sa začínajú prejavovať zázračné odpovede spoločných modlitieb, ktoré sa prednášajú k Pánovi 
za Izrael. 
  
Posmešky antisemitov sa menia na zdesenie, pretože Izrael takmer zničil Hamas na juhu, zlikvido-
val arzenál a vedenie Hizballáhu na severe a teraz oslobodil sýrsku základňu na hore Hermon bez 
jediného výstrelu! Ktosi povedal, že Boh Izraela vrátil Golanské výšiny Izraelu ako darček na 
Chanuku. Prvýkrát od šesťdňovej vojny: „Merné laná (hraničné čiary) mi padli (pre Izrael) na krás-
nych miestach“ (Ž 16, 5-8). 
  
Povráva sa, že Izrael využíva prímerie aj na to, aby povzbudil libanonskú armádu, aby sa očistila od 
infiltrácie Hizballáhu a prevzala kontrolu nad svojou krajinou. 
 
Keďže Sýrčania sú na úteku a Asad je na ceste do ruského exilu, Izrael zničil vojenské úrady reži-
mu v Damasku, ktorý padol do rúk protiasadovských síl. Iránska „os zla“ v Sýrii je v smrteľných  
kŕčoch, takže zvyšní bojovníci Hizballáhu sú bez podpory, majú málo zbraní a nemajú kam utiecť. 
  
Hoci ďakujeme Bohu za jeho zázračný zásah nezabúdajme, že Izrael bojuje o svoje prežitie na 
siedmich frontoch, z ktorých najväčším je svetová verejná mienka manipulovaná ľavicovými média-
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mi, sponzorovaná antisemitskými silami v medzinárodných vládach. Jedna z najväčších bitiek 
sa v tomto smere rozvíja vo Veľkej Británii, ktorá s otvorenou náručou prijala islam a mnohých jeho 
extrémistov, pričom ignoruje ťažkú situáciu Židov a zároveň sa vyhráža kresťanom, ktorí sa ozýva-
jú. My sa však budeme naďalej modliť k Bohu Izraela, aby urobil nejaké zázraky pre nás vo Veľkej 
Británii, ktorí milujeme jeho ľud, Izrael. 
 
Pri modlitbe za Izrael sa prihovárame aj za Irán. Stretol som sa s milými iránskymi veriacimi, ktorí 
nás inšpirovali najnovšími správami o oživení a kolapse islamského náboženstva v Iráne, kde bolo 
zatvorených viac ako 50 000 mešít. Ďalší iránsky (bývalý moslim) veriaci vztyčoval po Izraeli tran-
sparenty na počesť iránskych žien, ktoré sa vo veľkom počte obracajú k Pánovi a odvážne sa zba-
vujú démonického útlaku islamu. Láska medzi nami, židovskými a arabskými veriacimi, a týmito 
bývalými moslimami je nádherným požehnaním v Ješuovi. 
  
Počas krásneho šabatu, na ktorý ma pozvali úžasní priatelia, sme s patriarchom rodiny viedli zaují-
mavú diskusiu o význame slova Izrael. Jákoba, ktorého meno malo negatívny podtón uzurpátora 
a vytláčateľa, premenoval na „Izrael“ Boh, ktorý sa svetu predstavil ako Boh Abraháma, Izáka 
a Jákoba. Až do Genesis 32:29 sa meno IZRAEL nespomínalo a okrem výkladu Izraela v kontexte 
Jákobovho „zápasu s anjelom“ je výraz IZRAEL záhadou, pretože IZRAEL má skrytý význam: 
Vieme, že  אל(El) sa vzťahuje na Najvyššieho Boha ako v ELYON, ale čo je ISRA? Môžeme o tom 
donekonečna špekulovať, ale faktom je, že neexistuje hebrejské slovo ako „ISRA“. Prečo teda Isra-
EL? To „prečo“ je skryté v tom „čo“, t. j. čo sa stalo v Penile! V Peniele sa Jákob ocitol medzi skalou 
a tvrdým miestom. Na úteku pred rozzúreným Lábanom, ktorý ho obvinil z krádeže, a pred hrozivým 
bratom Ezavom, ktorý čakal, že ho zabije (z rovnakého dôvodu), nemal Jákob kam ísť, a kde sa 
ukryť. Práve v tejto chvíli sa s ním Boh stretol pri Wadi Zurkah, vtedy nazývanej rieka Jabbok (prítok 
Jordánu). 
 
Existuje mnoho nápadov, prečo Jákob zápasil s Bohom. Jeden komentátor povedal, že to bol Jaku-
bov anjel strážny, ktorý bol tak zhrozený Jakubovou hriešnou povahou, že namiesto toho, aby ho 
chránil, zaútočil na neho! To môže byť zábavné; Jákobovi však táto situácia zábavná nepripadala. 
Pri konfrontácii s El Elyonom si Jákob nepochybne uvedomil svoj hriešny stav. (Každý, kto sa stret-
ne s Bohom, bude zápasiť so svojou bezbožnou identitou). 
 
Dovoľte mi, aby som tu vniesol poznámku, že keďže Jákoba poznáme ako patriarchu a praotca 
židovského národa, máme tendenciu oslavovať patriarchov a zároveň odmietame ich hriešnu ľud-
skosť. (Trochu ako Cirkev, ktorá zbožňovala cirkevných otcov pre ich nadanie, pričom ignorovala 
ich často zúrivý antisemitizmus). 
  
Je síce pravda, že „kedysi Boh prehliadal takúto nevedomosť, ale teraz prikazuje všetkým ľuďom na 
celom svete, aby robili pokánie“ (Sk 17:30), ale Boh už nebol ochotný prehliadnuť hriešnosť patriar-
chov. Ostro sa ho spýtal: Ako sa voláš? 'Som podvodník a podvádzač, a už ma nebaví takto žiť. 
Nenechám ťa odísť, kým ma nepožehnáš. 
  
Pri všetkých svojich videniach a snoch, požehnaniach a blahobyte Jákob veril v Boha, no jeho po-
vaha zostala nezmenená. Až do svojho stretnutia s El Elyonom: „Tvoje meno už nebude Jakub, ale 
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Izrael. Týmto výrokom Boh vytvoril zmenu paradigmy v živote Jákoba, ktorý pri stretnutí s El Ely-
onom prešiel od viery v Boha k poznaniu Boha. V tomto jedinečnom príbehu nám Duch Svätý podá-
va základný obraz mimoriadnej dôležitosti, že každá viera musí viesť k svätosti, bez ktorej nikto 
neuvidí Boha (Hebr 12:14).  
  
Je toho viac. Boh nielen premenoval patriarchu, ale vytvoril pojem Izrael, ktorý mal zahŕňať krajinu, 
ľud, vieru, nádej a budúcnosť prostredníctvom Spasiteľa sveta - Ješuu. Aby bolo jasné, Izrael nie je 
politická záležitosť, Izrael je duchovný pojem a Boží projekt. 
 
Každý, kto nerozumie pojmu Izrael, bude potrebovať stretnutie s Bohom Izraela prostredníctvom 
niečoho, čo arcibiskup Fichtenbauer nazýva druhým obrátením! To som videl na ľuďoch, ktorých 
som počas svojej návštevy v krajine stretol. 
  
Modlitebné body: 
 
- Je toho veľa, za čo sa treba modliť, pretože na povrch vyplávali hrozné politické problémy, kde 
vojenskí a vládni predstavitelia sú obviňovaní z toho, že 7. októbra vedeli o pripravovanej invázii 
Hamasu a nič proti tomu neurobili. Ľudia ako generál Yaron Finkelman vraj nekonali na základe 
informácií o blížiacej sa katastrofe. (Tí, ktorí sú obviňovaní z toho, že „nič nerobili“, sa snažia obviniť 
Netanjahua, aby ho mohli zosadiť). 
 
• Modlite sa za vládnych predstaviteľov, aby sa stretli ako Jákob a stali sa bohabojnými muž-

mi a ženami. 
• Ďakujte Pánovi za jeho zázračnú ochranu Izraela (počas mnohých stretnutí spoločenstva 

s veľkou radosťou sme si často museli pripomínať, že „prebieha vojna!“) a za úžasné víťaz-
stvá na bojiskách. 

• Modlite sa za ekonomické oživenie, pretože mnohé podniky zápasia s problémami kvôli 
nulovému cestovnému ruchu, pričom mnohí muži sú preč a bojujú na viacerých frontoch. 

• Modlite sa za civilistov, ženy a deti, ktoré zostali doma, za zranených, traumatizovaných 
a pozostalých. 

• Pri modlitbe za mier pamätajme, že neprítomnosť vojny neznamená mier a ani jej ukončenie 
neprinesie mier. Izrael bol traumatizovaný do takej miery, že v Izraeli nie je dostatok terape-
utov, ktorí by traumatizovaným pomohli nájsť pokoj. Modlime sa za Izrael, aby sa obrátil ku 
Kniežaťu pokoja, pretože on jediný môže uzdraviť zlomené srdce a oslobodiť zajatcov. 

• Modlime sa za tých, ktorí ešte žijú v zajatí, aby ich Boh vo svojom milosrdenstve zachránil. 
 
„Nech povstane Boh a nech sa rozptýlia jeho nepriatelia; tí, čo ho nenávidia, nech pred ním utekajú, 
ako sa vosk rozplýva pred ohňom, tak nech bezbožníci zahynú pred Božou tvárou“ (Ž 68:1-5 rozš.). 
 
S každým požehnaním a srdečným pozdravom 
 
Šalom z Jeruzalema 
Pastor Werner 
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Milí priatelia 
  
Práve som sa vrátil zo sýrskych hraníc, kde som mal tú česť stretnúť sa s novovytvorenými izrael-
skými jednotkami rýchlej reakcie (QRF), ktoré majú za úlohu zabezpečiť nové hraničné línie na 
Golanských výšinách. Premiér Netanjahu vyhlásil, že ide o trvalý krok na zaistenie bezpečnosti 
Izraela. Bolo skvelé povzbudiť príslušníkov jednotky, ktorí nám venovali niekoľko vzácnych chvíľ, 
v ktorých sme im mohli vyjadriť svoju lásku a modlitbu za nich, predtým ako sme ich poslali na cestu 
s našimi želaniami a sloganom, ktorý som videl na nálepke auta: „DOKONČITE TO! Am Israel 
Chai“. 
  
Pri stretnutí s niektorými mladými mužmi, ktorí bojovali v Gaze, Libanone a teraz v Sýrii, som nano-
vo videl, aký zázrak Boh stvoril pred našimi očami. Božie cesty a jeho zázraky nie sú vždy zjavné. 
Ako som už povedal, aby sme „videli“, musíme najprv hľadať Božie kráľovstvo. To, čo som 'videl' na 
severnej hranici, bolo viac ako terén Jordánska, Sýrie alebo Izraela. Videl som, ako sa uskutočňuje 
úžasné zasľúbenie dané Izraelu, ktoré sa však vzťahuje na nás všetkých: „Pán ťa urobí hlavou, 
a nie chvostom“(Dt 28:13 ). 
  
Siedmeho októbra 2023 vyzeralo, že Izrael bol chvostom. Jeho ťažký osud a utrpenie medzinárod-
né spoločenstvo zväčša ignorovalo, jeho odhodlanie brániť svoj národ a zachraňovať zajatcov náro-
dy dokonca odsudzovali. (A aj Cirkev, a to sa hanbím povedať). 
  
Napriek politickej mienke a tlaku zo Západu, vďaka modlitbám svätých však Izrael aktivoval svoje 
obranné sily a začal „vyvracať dom bezbožníka“ (Prís 14:11) a „ničiť priestupníkov“ (Ž 37:38). 
S narastajúcim zdesením antisemitov a údivom vojnových odborníkov sa vojenské úspechy Izraela 
stali priam zázračnými. 
  
Netanjahu v prejave k iránskemu ľudu 12. decembra: 
 
„Keď vidíme, ako sa dejiny odohrávajú pred našimi očami, môžem si len predstaviť, čo práve teraz 
cítite. Vaši utláčatelia minuli viac ako 30 miliárd dolárov na podporu Asada v Sýrii. Dnes, len po 11 
dňoch bojov, sa jeho režim zrútil do prachu. 
 
Vaši utláčatelia minuli miliardy na podporu Hamasu v Gaze. Dnes je ich režim v troskách. Vaši utlá-
čatelia minuli viac ako 20 miliárd dolárov na podporu Hizballáhu v Libanone. V priebehu niekoľkých 
týždňov sa väčšina vodcov Hizballáhu, jeho rakety a tisíce teroristov rozplynuli v dyme. Peniaze, 
ktoré vám vaši utláčatelia ukradli, sa skutočne rozplynuli v dyme.“ 
 
„Viete, prečo utláčatelia Iránu stále prehrávajú? Je to preto, že sa snažia podmaniť si iné národy, 
nastoliť fundamentalistickú tyraniu na Blízkom východe a na celom svete. Jediné, o čo sa Izrael 
usiluje, je brániť náš štát. Tým však bránime civilizáciu pred barbarstvom.“ 
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„Izrael chce mier. Chceme mier so všetkými, ktorí s nami skutočne chcú mier. A nepochybujem, že 
vy, obyvatelia Iránu, to viete... Viete, čoho sa tento režim skutočne bojí? Bojí sa vás, obyvateľov 
Iránu. A jedného dňa, viem, že... jedného dňa sa to zmení. Jedného dňa bude Irán slobodný.“ (INN/ 
VFI News) 
 
Izrael, ktorý bol chvostom a terčom posmechu národov, sa teraz stal hlavou, pretože „vedie“ zniče-
nie bezbožných, čo väčšina národov odmietla urobiť (až na niekoľko výnimiek). 
 
Dostávame správy z drúzskych dedín pozdĺž sýrsko-libanonskej hranice, ktoré chcú byť pripojené 
k izraelským Golanským výšinám. Uprostred všetkých týchto politických a vojenských otrasov 
v regióne sa Jordánsko začína cítiť veľmi neisto. Keďže väčšina Jordáncov majú pôvod z Palestíny  
sympatizujú s Hamasom, a teda s povstalcami v Sýrii. Jordánsko by sa mohlo ocitnúť v ťažkej situá-
cii, ak by sa nejakí povstalci pokúsili dostať zo Sýrie do Jordánska. 
 
Z tohto dôvodu bude dôležité neprepadnúť prílišnej eufórii a myslieť si, že „teraz sme v poriadku“. 
Povstalci, ktorí sa maskujú ako „osloboditelia“, nie sú nikým iným ako ISIS a al-Kájda, pravdepo-
dobne najbrutálnejšia teroristická skupina na svete, ktorá prekonáva aj Hamas a Hizballáh! Ich vod-
ca Abu Mohammad al-Jolani skrýva svoju protikresťanskú a protiizraelskú brutalitu za obraz dlho 
očakávaného osloboditeľa Sýrie. Bolo by to smiešne, keby nebolo jeho skrytého programu „teraz 
Sýria, potom Izrael!“. 
  
ISIS rovnako ako všetky teroristické skupiny používa zakázanú drogu Captagon, ktorá mení osob-
nosť a neutralizuje akékoľvek pocity súcitu, čím vytvára démonickú eufóriu a úplné ignorovanie 
ľudského života. Milióny tabuliek Captagonu sa našli v tuneloch Hamasu a teraz aj v Sýrii. Musíme 
sa modliť za rýchle zničenie tejto drogovej hordy démonov, ktorí vyčíňajú na Blízkom východe, robia 
peklo zo života státisícom civilistov, križujú kresťanov a teraz ohrozujú Izrael. 
  
Modlime sa za politických sympatizantov, ktorí chcú uzavrieť dohodu s týmito teroristami, ktorých 
spojenci už úspešne vtrhli do USA a Veľkej Británie prostredníctvom nelegálnej imigrácie umožne-
nej ľavicovými politikmi. 
 
Preto sú naše modlitby veľmi dôležité, pretože „modlitba spravodlivého človeka prináša veľký úži-
tok“ (Jak 5:15). Prihováralo sa viac ako 10 miliónov ľudí, ktorí sa modlili pred a počas „izolácie“. 
Zastavili zničenie Izraela počas masakru 7. októbra a zázračne ho ochránili počas následnej vojny 
proti teroru sponzorovanému medzinárodnými vládami. 
  
Vidíme, ako sú naše modlitby vypočuté pri stupňovaní rozháňania Izraela nepriateľmi Boha, ktorý je 
mocný zachraňovať. Prihovárajme sa za brutálne týraný ľud Iránu, Sýrie, Gazy, Jordánska a Iraku, 
kde kresťanské spoločenstvo prežilo veľké utrpenie a stále je vo veľkom nebezpečenstve zo strany 
vyššie uvedeného zla. 
 
Jednou z najväčších tragédií je podľa mňa ľahostajnosť a ignorancia západných cirkví, vrátane tých 
v Spojenom kráľovstve, ktoré sú až na malé výnimky ľahostajné k osudu trpiacich veriacich na ce-
lom svete. Koniec koncov, vyťahovanie témy holokaustu kresťanov na celom svete je pre zhromaž-
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denie veľmi nepríjemné, takže sa tejto téme vyhnime a namiesto toho si usporiadajme ozdravné 
stretnutie. Zamyslime sa ešte raz: 
 
„Lebo som bol hladný, a dali ste mi jesť; smädný som bol, a dali ste mi piť; hosťom-cudzincom som 
bol, a prijali ste ma; nahý, a odiali ste ma; nemocný som bol, a navštívili ste ma; v žalári som bol, 
a prišli ste za mnou. Vtedy mu odpovedia spravedliví a rieknu: Pane, kedy sme ťa videli hladného 
a nakŕmili sme ťa, alebo smädného a napojili sme ťa? A kedyže sme ťa videli hosťa-cudzinca 
a prijali sme ťa, alebo nahého a odiali sme ťa? A kedy sme ťa videli nemocného alebo v žalári 
a prišli sme za tebou? A Kráľ odpovedajúc riekne im: Ameň vám hovorím, že nakoľko ste to učinili 
jednému z týchto mojich najmenších bratov, mne ste učinili?“ (Mt 25:35-40). 
 
Okrem toho, že do veľkej miery nepoznajú Boží plán a zámer s Izraelom, je to, žiaľ, jeden zo zna-
kov Cirkvi na konci sveta: Cirkevní vodcovia, ktorí sa boja „rozrušiť ľudí“, ignorujú biblické zjavenie 
o Izraeli, nesprávne aplikujú Písma a hlásajú, že Nový zákon nahradil Starý, že Cirkev je nový Izra-
el, a že Boh skoncoval so Židmi. S týmto učením sa vám môže dariť, môžete budovať veľké cirkvi, 
prijímať veľké obety, stať sa mocnými a viditeľne úspešnými, ale v základoch našej viery žalostne 
zlyhávať: Boh je totiž Bohom Izraela, Ježiš je židovský Mesiáš a Spasiteľ sveta, že Boh neskončil 
s Izraelom, ktorý je jeho dedičstvom (Iz 19:25). 
  
Posielam to spolu s modlitbami a prianím všetkého najlepšieho, pretože sa pripravujem na návrat 
do Spojeného kráľovstva. Nech vás Pán požehná a posilní, keď budete čítať toto posolstvo. 
  
Posilnite sa v Pánovi a v sile jeho moci a pamätajte na slová nášho Pána z Lukáša 10,18: 

 
„Videl som padnúť satana jako blesk z neba.  

Hľa, dal som vám právo a moc šliapať po hadoch a po škorpiónoch  
a nad všetkou mocou nepriateľa, a nič vám neuškodí.  
Avšak tomu sa neradujte, že sa vám poddávajú duchovia,  

ale radšej sa radujte, že sú vaše mená napísané v nebesiach.“ 
 
Šalom z Jeruzalema 
 
Pastor Werner 
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Chanuka je radostný sviatok, ktorý si Židia na celom svete pripomínajú každý rok počas 8 dní, ktoré 
sa začínajú 25. kisleva - 3. tevetu v hebrejskom kalendári. V gregoriánskom kalendári to zvyčajne 
pripadá na obdobie od konca novembra do konca decembra; tento rok sa začína na Vianoce, 25. 
decembra - 2. januára. Spomína sa na nadprirodzené vojenské víťazstvo v rokoch 168 - 165 pred n. 
l., keď niekoľko tisíc židovských horlivcov pod vedením judejskej rodiny nazývanej Makabejci zvíťa-
zilo nad 60-tisícovou armádou bojujúcou na príkaz Antiocha Epifana, gréckeho helenistického kráľa 
vládnuceho Seleukovskej ríši. Antiochos mal v úmysle helenizovať židovský národ tým, že vyhladí 
jeho kultúru, zničí Božie slovo a odstráni chrámové obety. Po niekoľkých rokoch Makabejci vytlačili 
nepriateľské vojská z Jeruzalema, potom očistili chrám od nepriateľského znesvätenia a znovu ho 
zasvätili Bohu. 
 
Sviatok Chanuka sa líši od Hospodinových sviatkov v 23. kapitole knihy Levitikus. Slovo pre sviatok 
v knihe Levitikus je moed, čo znamená určený čas. Moedim (Hospodinove sviatky) sú určené časy 
od Hospodina, jeho časový rozvrh spásy: Sviatok Paschy, Sviatok prvotín, Sviatok Šavuot 
(Týždňov), Sviatok trúbenia, Jom Kipur (Deň zmierenia) a Sukót (Sviatok stánkov). Tieto určené 
časy (moedim) patria Hospodinovi a sú výlučne jeho dielom vykúpenia. 
  
Ježiš zomrel na kríži na Paschu, bol pochovaný a vstal z mŕtvych na tretí deň, na sviatok Prvých 
plodov, ktorý je prvým ovocím vzkriesenia. Boží Duch bol vyliaty a Cirkev sa zrodila na Šavuot. 
Hospodinove sviatky (moedim) naplnil Boh sám. Jeho dielo vykúpenia bolo zavŕšené a zmieril člo-
veka s Bohom. Je to dielo milosti, pretože ho vykonal Boh sám, ľudské sily sú vo veciach večnej 
spásy márne, sme spasení z milosti.  
 
Chanuka nie je moed, Hospodinom určený čas, ale je to chag, sviatok, deň, ktorý oslavuje obdivu-
hodné vyslobodenie. V tomto prípade sa veľké víťazstvo Makabejcov každoročne pripomína chag 
Chanuka. Židovskí bojovníci zvíťazili nad nepriateľom vďaka tomu, že bojovali s hlbokým zápalom 
pre Božiu slávu. Horlivcov podporoval a dodával im energiu Boh, keď bojovali za ciele jeho kráľov-
stva. 
 
Hospodinove sviatky v 23. kapitole knihy Levitikus napĺňa Boh a iba Boh. Žiadne ľudské skutky sa 
nedotýkajú Božieho diela spásy, je to len jeho dielo. Od Izraela sa žiada, aby sa zúčastňoval na 
Hospodinových sviatkoch a každý rok ich uznával na pamiatku, ale plní ich len Boh. Sviatok 
Chanuka bol kombináciou - muži viery, ktorí dôverovali Bohu, bojovali za Božie zámery a víťazili na 
Jeho slávu. Nebola to súčasť Božieho spásonosného plánu ako v 23. kapitole knihy Levitikus, ale 
skôr Boh posilňoval ľudí, aby naplnili jeho väčšie zámery.  
 
Zachariáš 9 na to poukazuje:  
 
„Lebo som ohol Júdu, svoj luk, napol som luk s Efraimom a pozdvihol som tvojich synov, Sione, 
proti tvojim synom, Grécko, a urobil som ťa ako meč mocného muža. Vtedy sa nad nimi zjaví Pán 
a jeho šíp vyjde ako blesk ....“ 
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Výsledkom vojenského víťazstva židovských horlivcov nad seleukovskou armádou bolo, že Židia 
zostali v Izraeli nedotknutí, zachovali si židovskú kultúru a náboženské slobody, čím pripravili pôdu 
pre narodenie židovského Mesiáša približne o 160 rokov neskôr.  
 
Evanjeliá poukazujú na to, že Ješua počas svojej služby chodil do Jeruzalema na Pesach a na 
Sviatok stánkov. Nie je to prekvapujúce, keďže v 5 Mojžišovej 16:16 sa píše, že židovskí muži mu-
sia ísť do Jeruzalema trikrát ročne: V tomto prípade je to na Pesach, Šavuot a Sukót. V Jánovi 10 
sa píše, že Ješua vstúpil do chrámu na sviatok Chanuka a bola zima. To, že Ješua vošiel do chrá-
mu na Chanuku, bolo určite významné, inak by Boží Duch neinšpiroval Jána, aby to zahrnul do 
svojho evanjelia. 
 
Práve v tomto čase Ješua opäť vyhlásil, že on a jeho Otec sú jedno; je Syn Boží; poslal ho jeho 
Otec. Tieto slová už mnohokrát predtým zvestoval náboženským vodcom a tí sa ho zakaždým, keď 
tieto pravdy zvestoval, snažili zabiť. A tak Ješua počas Chanuky opäť vyhlásil, že On a Jeho Otec 
sú jedno, a oni opäť zdvihli kamene, aby Ho ukameňovali, a zanedlho sa Ho pokúsili chytiť, ale On 
ušiel. Aký význam by mohli mať tieto veci, ktoré sa stali počas Chanuky? 
 
Antikristov duch, ktorý pôsobil prostredníctvom Antiocha Epifana, sa v čase Makabejcov snažil vy-
hladiť Božie slovo v Izraeli a usiloval sa odstrániť obetu v chráme. Ješua bol Božím Slovom stoja-
cim uprostred náboženských vládcov a duch antikrista v nich odmietal pravdu, že Ješua je Boh, 
odmietal samotné Božie Slovo a chcel ho zničiť.  
 
Keď židovskí náboženskí vodcovia stáli v chráme a chceli ukameňovať Ješuu, bol to ten istý duch 
antikrista, ktorý prišiel proti Makabejcom a chcel zničiť Božie slovo a odstrániť každodennú obetu 
v chráme. Duch antikrista chcel zavraždiť Ješuu kameňmi skôr, ako sa naplní jeho mesiášske pos-
lanie, ktorým položí svoj život ako Baránok bez poškvrny na štvorhrannom oltári kríža.  
 
Tým, že Ješua išiel do chrámu na sviatok Chanuka, určite poukazoval na skutočnosť, že duch anti-
krista je srdcovou záležitosťou náboženského systému a stojí v priamom protiklade k Bohu, jeho 
slovu a jeho zámerom kráľovstva. Zároveň zjavil, že jediným spôsobom, ako prekonať zlého ducha 
antikrista, ktorý sa snaží vyhladiť samotného Boha, je stáť na Božom slove, konkrétne na tom, že 
Ješua je Boh, a dôverovať iba jeho obeti. Bez viery zameranej na kríž v Ješuu nemožno dosiahnuť 
skutočné víťazstvo v duchovnom živote. 
 
Duch antikrista, ktorý je duchom tohto sveta, nenávidí Božie slovo a nenávidí raz navždy prinášanú 
obeť Ješuu a všemožne sa snaží zbaviť svet jeho slova a spomienky na jeho obeť. Nad duchom 
tohto sveta, ktorý je antikristom, zvíťazíme len vtedy, keď budeme stáť na Božom slove, brániť ho 
a hlásať a keď sa budeme držať kríža, na ktorom bola raz za všetky roky prinesená obeť, aby za-
bezpečila konečné víťazstvo nad hriechom a smrťou všetkým, ktorí ju prijmú.  
 
(Autorom článku je mesiánska sestra z Izraela) 
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1. Chvála: V šabatovej časti Tóry Jozef utešuje svojich bratov za to, že ho 
zradili: „Ale teraz sa netrápte nad tým, ani nech nie je vo vašich očiach hnevu ...  
A Bôh ma poslal pred vami položiť vám stranou zbytok na zemi a zachovať vám 
ho pri živote. Bolo to na veľkú záchranu“ (Gn 45,5a.7). 

 
• Pane, Bože Izraela, ty naozaj vo všetkom pôsobíš na dobré (Rim 8:28). 
• Chválime ťa za tento biblický príklad Jozefa a bratov a jeho odpustenia - príklad Tvojej úpl-

nej zvrchovanosti v jeho živote a v záležitostiach ľudstva (Ž 22:28; 103:19). 
• Dobrorečíme Ti za Tvoju zvrchovanosť, pretože už 2025 je nad nami (Ž 103:19; Mal 3:6). 
• Ďakujeme Ti, že Ti môžeme dôverovať, aj keď nerozumieme tomu, čo robíš (Prís 3:5). 
• Sme Ti veľmi vďační, že nás pozývaš k modlitbe a sľubuješ, že nás vypočuješ (Jer 33:3; 

1Jn 5:14-15). 
• Tešíme sa, že v Mesiášovi Ješuovi sme teraz novým stvorením (Ž 119:5; 102:18; 

2Kor 5:17), napriek tomu, že naše staré ja sa stále drží okolo nás a snaží sa nás ovplyvňo-
vať hriešnym spôsobom (Ef 4:22; Kol 3:9). 

 
2.  Vláda a spoločnosť: Keďže Boh nám prikazuje, aby sme sa modlili za tých, ktorí majú moc 
(1Tim 2:1-4), očakávame, že nás On povedie. A keď vytrvalo stojíme v medzere za politických vod-
cov Izraela, vidíme zjavovanie Jeho milosti a moci. (Ž 50:15). 
 
• Pane Ješua, ukáž sa Bibimu a buď jeho silou (Ž 63:6; 2Kor 12:10). 
• Bože, už teraz priprav osobu, ktorú si určil, aby nahradila Bibiho (Ž 75:5-7). 
• Pane Bože, podporuj v Izraeli viac synov a dcér Siona (Ž 1:1-6; 48:11; Zach 9:13). 
• Všemohúci Bože, použi súčasnú izraelskú vládnucu koalíciu na svoju slávu (Ž 115:1-3). 
• Abba, nech sa každý člen tejto koalície pokorí pred Tebou (Prís 29:23; 1Pt 5:6). 
• Mesiáš Ješua, poteš svoj národ (Iz 61:1-3) a uzdrav všetkých bývalých rukojemníkov, ktorí 

sa vrátili domov, z ich intenzívnej duševnej a citovej traumy a pravdepodobne aj z pocitu 
viny, že prežili (Ž 30:2-3; 147:3). 

• Odvráť hnev rodín rukojemníkov od Bibiho a obráť ich, aby začali volať k Tebe (Ž 86:7). 
• Zablokuj každú dohodu o rukojemníkoch, ktorá nie je od Teba a v konečnom dôsledku by 

uškodila Tvojmu národu (Prís 19:21). 
• Stvoriteľ, prikáž svojej krajine, aby dnes hojne zásobovala potreby Izraela (Ž 135:15; 

Ez 36:8-12). 
 
3. Zahraničné vzťahy: Väčšina sveta nenávidí Izrael, pretože nenávidí jeho Boha (Ž 83:1-4). 
Veľký podiel na tom má to, že Božie slovo jasne definuje dobro a zlo a niektoré skutky nazýva 
„hriechom“! Jeho Slovo tiež konfrontuje svet s „konečnou pravdou“ (Jn 17:17). 
 
• Kráľ kráľov, nech je tvoja zahraničná politika na zemi ustanovená tak, ako je v nebi, a nech 

má Izrael hlavnú úlohu v tom, aby sa to mohlo naplniť (Dt 28:9-10.13; Ž 9:19-20; 33:10-11; 
Lk 11:2). 
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• Všemohúci Bože, keďže vychovávaš vodcov každého národa (Prís 8:15; Dan 2:21a), použi 
si dnešných vodcov na presadzovanie svojich plánov (Ž 33:11) a veď nás, aby sme sa za 
nich modlili (Kaz 8:5). 

• Abba Otče, odvráť Izraelčanov od toho, aby vnímali Trumpa ako „spasiteľa“ (Ž 118:9; 
Prís 29:25). 

• Zvrchovaný Pane, ďakujeme Ti za synov a dcéry zo Siona a z Isachára, ktorých vychová-
vaš v celom izraelskom diplomatickom zbore (1Kr 12:32; Jób 22:21-22; Iz 48:17). 

• Mesiáš Ješua, postav na stráž každého veriaceho, aby sa prihováral za svoj národ a jeho 
vzťah k Izraelu (Ez 22:30-31; porov. Iz 60:12). 

 
4.  „Operácia Železné meče:“ Sme veľmi vďační, že aj pod silným tlakom na dosiahnutie prí-
meria a dohody s Hamasom o rukojemníkoch je Netanjahu naďalej odhodlaný pokračovať vo vojne 
Izraela proti Hamasu, kým nebude jeho vláda v Gaze zlikvidovaná. 
 
• Pane Bože, osviež naše bremeno a víziu modliť sa do vojny v Gaze v roku 2025 (Ž 92:10b). 
• Ak je neochota Izraela ovládnuť Gazu hlavnou prekážkou na dosiahnutie úplného víťazstva 

v tejto vojne, Pane, prosím, hovor o tom jasne izraelským vodcom a jeho ľudu (Sdc 2:1-4). 
• Abba Otče, podpor Bibiho naliehanie, že Izrael musí mať „deň po“ úplnú bezpečnostnú kon-

trolu v celej Gaze, aby Hamas nemohol prevziať kontrolu späť (Prís 2:21-22; 12:7; Mal 1:5). 
• Posilni vojakov IDF v Gaze, aby bojovali ako tí prorokovaní synovia Siona (Zach 9:13-15; 

10:3a-7). 
• Všemohúci Bože, rozprestri nad nimi všetkými svoje ochranné krídla (Ž 17:8; 91:4; 

141:9-10). 
• Pane zástupov, v súlade s Obadiášom 1:3-4 použi pýchu Hamasu, aby si ich oklamal a zni-

čil. 
• Nech vyšetrovanie toho, čo sa pokazilo a viedlo k 7. októbru 2023, odhalí nebiblické zmýš-

ľanie mnohých členov súčasného vedenia IDF a buď ich zmení, alebo vymení (Ez 34:10). 
• Abba Otče, tak ako Abrahám a Dávid zachránili všetkých svojich rukojemníkov, prosíme ťa, 

aby si pomohol IDF urobiť to isté aj dnes (Gn 14:14-16; 1Sam 30:18-20). 
 
5. Vnútorná bezpečnosť: Je nevyhnutné, aby Izrael poslúchol Božie slovo a rozšíril svoju 
zvrchovanosť nad svojou krajinou v roku 2025. To nie je anexia, pretože národ neanektuje to, čo už 
je jeho. Tento krok je tiež jedinou šancou Izraelčanov na bezpečnejší život až do príchodu Mesiáša.  
 
• Použi Ezechiela 37:25 v prorockej časti Šabatu, aby si presvedčil viac Židov, že je to určite 

Tvoja vôľa dať im celú krajinu, ktorú si sľúbil ich praotcom (Rim 15:8). 
• Bože Izraela, nech povstanú ďalšie „hlasy“ vo vnútri Izraela, ktoré požadujú rozšírenie zvr-

chovanosti nad celou ich zemou, prinajmenšom od rieky Jordán po Stredozemné more 
(Ž 102:13-14; Iz 54:2-3). 

• Abba Otče, keďže žiarliš na svoju zem (Ez 36,5-7), zablokuj a znič všetky plány OSN alebo 
iných národov na rozdelenie Tvojej zeme a vytvorenie Palestíny (Ž 33:10-11; Zach 14:1-3). 

• Pane, všemohúci Bože, v roku 2025 vráť Židom tieto biblické názvy zeme (Ž 125:3): Hebron 
(Gn 23:17-18), Sichem [dnes Nabulus] (Gn 33:19) a Chrámovú horu (2Sam 24:24). 
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6. Vonkajšia bezpečnosť - Blízky východ: Hútiovia, zástupcovia Iránu v Jemene, sú v sú-
časnosti najbezprostrednejším a najnebezpečnejším nepriateľom Izraela. Hoci niektorí izraelskí 
predstavitelia presadzujú útok na hlavu - iránsky režim - zatiaľ sa nezdá, že by to bol Boží plán. Ale 
po Trumpovej inaugurácii za amerického prezidenta 20. januára sa môže veľa zmeniť. 
 
• Teraz, keď IDF stoja nohami na zemi v južnom Libanone a v Sýrii, ako aj v Gaze, využi to 

ako začiatok ovládnutia týchto oblastí zasľúbenej zeme Izraelom (Dt 11:24 ;Joz 1:3). 
• Pane zástupov, naplň Micheáša 4:11-13; urob z Izraela svoju zbraň, ktorá je tam opísaná, 

a použi si ju, aby Ti priniesla slávu a česť - v Izraeli i na celom svete (Iz 41,15-16). 
• Strážca Izraela (Ž 121,4), ochraňuj svoj národ a ukáž mu, čo má robiť v reakcii na náhlu 

zmenu vedenia v Sýrii a následné nepokoje na Blízkom východe (Ž 23:3b). 
 
7. Vonkajšia bezpečnosť - Libanon: Izrael pravdepodobne nestiahne IDF z južného Liba-
nonu po skončení 60-dňového prímeria. Obáva sa, že povinnosť libanonskej armády prevziať túto 
oblasť dovtedy nebude splnená a existujú znepokojujúce okolnosti, že Irán sa snaží opäť vyzbrojiť 
Hizballáh, ktorý sa tiež pokúša obnoviť svoje postavenie v južnom Libanone. 
 
• Bože Izraela, v modlitbe naďalej udierame „šípmi“ na zem a prosíme Ťa, aby si pomohol 

IDF úplne odstrániť Hizballáh, ktorý je hrozbou pre Tvoj národ (2Kr 13:17-19). 
• Pane Bože, ďakujeme Ti, že si použil pád Asadovho režimu na vyslyšanie našich modlitieb 

za zničenie ciest cez Sýriu, ktoré Irán využíval na zásobovanie Hizballáhu zbraňami 
(Sdc 5:20-22; Iz 59:7). 

• Ak je izraelské zničenie mnohých odpaľovacích zariadení Hizballáhu, ktoré sú moderným 
„lukom“ na odpaľovanie rakiet, čiastočným naplnením Tvojho Slova (Jer 49:35), ďakujeme 
Ti a prosíme o viac, Pane (Ž 46:9)! 

• Povzbuď libanonský ľud, aby konečne vyhnal Hizballáh zo svojho národa (Prís 28:15; 29:2). 
• Abba, keďže južný Libanon až po rieku Latani je súčasťou Tvojho dedičstva pre kmene 

Ašer a Naftali, prosíme, veď Izrael, kedy a ako ho má obsadiť (Dt 11: 24; Joz 13:2-7). 
 
8. Alija: Biblický termín na označenie Židov žijúcich medzi pohanmi je „zajatie“. Existuje tak-
mer 8 miliónov Židov, ktorí už nie sú v „zajatí“, pretože žijú v Izraeli. Ostatní však zostávajú naďalej 
vo vyhnanstve.  
 
• Bože Izraela, dobrorečíme Ti za 31 000 ľudí, ktorí v roku 2024 urobili aliju (Ez 39:27-29). 

Teraz, Pane Bože, priveď domov ešte mnoho miliónov ľudí a urob to rýchlo (Ž 106:47; 
107:2-3). 

• Použi Ezechiel 37:21-23 v prorockej časti, aby si ukázal svojmu ľudu, že príchod domov je 
Tvojou vôľou. 

• Pokiaľ je to možné, Bože, pritiahni Židov domov vo svojom veľkom milosrdenstve a milosti 
(Iz 54,7;Jer 31,3). 

• Bože, roztrhaj nebezpečné „zóny pohodlia“, ktoré uväznili Tvoj ľud na Západe (Jób 7:13-
14). 
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Milí priatelia Izraela,  
 
začína sa ďalší rok nášho života. Sme pripravení sa nasadiť pre Božie plány? Sme odhod-
laní vstúpiť do povolania zhora?  
 

Tamaru mnohí z vás poznáte z pred-
chádzajúcich článkov. Je odkázaná 
na pomoc druhých. Má dni radostné, 
a aj pochmúrne. Veď si to stačí len 
predstaviť, ležať celý čas na posteli, 
nikde nechodiť, ani na toaletu nemô-
že ísť. Má taký život zmysel?  
 
Každý život je dar od Otca. My ho 
potrebujeme používať tak, aby On 
bol oslávený. Nedovoľme, aby duch 
tohto sveta ovládol tento dar, ale 
postavme sa do medzery a volajme 
k Bohu za záchranu a nový život 
s Ním.  
 
Tamara potrebuje naše modlitby, 
pretože Boh sa o ňu zaujíma, a my 
sme tí, ktorí ju môžu potešiť.  
 
Tamara je zapojená do projektu NÁ-
DEJ, dostáva potravinový balíček 
každý mesiac.   

 
Ďakujeme všetkým, ktorí prispievate na projekt NÁDEJ finančne a aj modlitebne. Všetka 
chvála a sláva patrí nášmu nebeskému Otcovi za Jeho milosť.  
 
Naša modlitba je, aby každým potravinovým balíčkom prišlo okrem fyzickej potravy aj du-
chovné svetlo v zjavení Mesiáša. Nech sú otvorené srdcia pre evanjelium lásky.  
 
Šalom 
Jozef 
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Milí priatelia Izraela,  
 
vzhľadom na množstvo projektov, ktoré v súčasnosti realizujeme, sme dospeli k rozhodnutiu zjed-
nodušiť označovanie darov a zároveň nám to pomôže promtne reagovať na aktuálne potreby ľudí, 
ktorí sa nachádzajú v núdzi. Všetky projekty sú od teraz pod hlavičkou projektu NÁDEJ a sú roz-
delené do dvoch oblastí: 1. oblasť je IZRAEL a 2. oblasť je Židovská diaspóra.  
 
V 1. oblasti IZRAEL s variabilným symbolom „11“ sú nasledovné projekty : 
„Kamila“, „Jenni“, „Sanitka“ + jednorázové pomoci v Izraeli podľa aktuálnej situácie  
 
V 2. oblasti Židovská diaspóra s variabilným symbolom „77“ sú všetky súčasné aktivity vo forme 
potravinových balíkov, jedálne, jednorázovej pomoci, alija, drevo na zimu, zemiaky a cibuľa, hu-
manitárnej pomoci, liekov, atď. 
 
Pôvodné označenie s variabilným symbolmi bude naďalej platiť do konca tohto roka.  
 
Veríme, že vzhľadom na rýchle meniace sa okolnosti budeme viac flexibilní na reagovanie vznik-
nutých potrieb v Izraeli a v židovskej diaspóre.  
 
Sme vďační Bohu, že spolu s nami verne stojíte v naplňovaní týchto projektov.  
 
Chevra tím.  

 
Ďakujeme všetkým, ktorí ste nám zaslali 2% za minulý rok.  

 
Buďte požehnaním pre tých, ktorí to potrebujú.  

 
Tlačivo na poukázanie 2% nájdete aj na našich internetových stránkach 

www.chevra.sk 
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Milí priatelia Izraela, 
 

Povzbudzujeme vás k očakávaniu Božej slávy počas konferen-
cie na budúci rok. Všetko, čo by bránilo k tomu, aby sa oslávil 
JEŠUA, nech je odstránené v Jeho mene. Každá koruna nech je 
zhodená z našich hláv a naše srdcia nech sú naplnené 
v očakávaní Jeho prítomnosti. Nech sme otvorení byť inšpiro-
vaní Božím Duchom, skláňať sa v pokore a poslušnosti pred 
trónom Kráľa kráľov a Pána pánov.  
 

Keď Pán dá, stretneme sa znova. Tešíme sa na vás.  

Chevra tím. 


